Mysterious occurrence of two ischnoceran chewing lice species (Insecta, Phthiraptera, Goniodidae & Philopteridae) on the Snow Partridge 

Lerwa lerwa?

Rätselhaftes Vorkommen von zwei ischnoceren Federlingsarten  (Insecta, Phthiraptera, Goniodidae & Philopteridae) auf dem Haldenhuhn Lerwa lerwa?
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The unusual occurrence of Chelopistes lervicola (Clay) and "Lagopoecus" meinertzhageni Clay on the centralasiatic Snow Partridge gives reason to turn based on new morphological examinations the possible spreading events of these chewing lice. Otherwise Chelopistes Kéler arises only on the nearktic Turkeys (Meleagrididae), and the genus Trichodomedea Carriker close related with Chelopistes is also only known from the new world both on cracids (Cracidae) and new world quails (Odontophoridae).  The morphological aberrant species "Lagopoecus" meinertzhageni is much more nearly related to the species of the new world genus Colinicola Carriker as to Lagopoecus Waterston living on grouse (Tetraonidae) and pheasants and partridges (Phasianidae). Some theories are discussed.

Das ungewöhnliche Vorkommen von Chelopistes lervicola (Clay) und „Lagopoecus“ 

meinertzhageni Clay auf dem zentralasiatischen Haldenhuhn gibt Anlaß, sich aufgrund  neuer morphologisch-taxonomischer Untersuchungen der möglichen  Ausbreitungsvorgänge bei diesen Federlingen zuzuwenden. Chelopistes Kéler kommt sonst auf nur auf  den nearktischen Truthühnern (Meleagrididae) vor, und auch die ihr nahestehende Gattung Trichodomedea Carriker ist nur von den neuweltlichen Hokkohühnern (Cracidae) und Zahnwachteln (Odontophoridae) bekannt. Bei "Lagopoecus" meinertzhageni handelt es sich um eine morphologisch „aberrante“ Art, die den Arten der neuweltlichen Gattung Colinicola Carriker viel näher zu stehen scheint, als den auf Rauhfußhühnern (Tetraonidae) und Fasanen (Phasianidae) lebenden Lagopoecus-Arten. Einige Theorien werden zur Diskussion gestellt.

